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PROTOKÓŁ NR LII/23 

LII sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 24 kwietnia 2023 r. 

 

LII sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VI kadencji odbyła się 

24 kwietnia 20223 r. o godz. 12:00 w trybie stacjonarnym w siedzibie Samorządu Województwa 

Wielkopolskiego, al. Niepodległości 34 w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 

otworzyła LII Sesję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 37 Radnych Województwa Wielkopolskiego. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 

poprosiła o: 

 wykreślenie punktów nr 15 i 16 czyli Sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji projektu 

„Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu konsultowania projektów aktów prawa miejscowego z Wielkopolską Radą 

Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność w sferze działalności pożytku publicznego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji” oraz Podjęcie uchwały w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów prawa miejscowego 

z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze działalności pożytku publicznego 

w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji: 

Wykreślenie punktu 15 zostało uwzględnione głosami: 

za: 30 
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przeciw: 0,  

wstrzymujących: 5.  

 

Wykreślenie punktu 16 zostało uwzględnione głosami: 

za: 32,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 3.  

 

 wykreślenie punktu nr 27. Projekt uchwały w sprawie stanowiska Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego w przedmiocie obowiązku uchwalenia programów ochrony środowiska przed 

hałasem, druk nr 24. Powyższe wynika z faktu, iż w dniu 17 kwietnia Główny Inspektor 

Ochrony Środowiska zatwierdził wszystkie strategiczne mapy hałasu dla terenu Województwa 

Wielkopolskiego, na podstawie których zostanie opracowany stosowny program ochrony 

środowiska przed hałasem. Z tego względu ustała przesłanka do wyrażenia przez Sejmik 

stanowiska w omawianym zakresie 

Wykreślenie punktu 17 zostało uwzględnione głosami: 

za: 234, 

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 1.  

 

 dodanie do porządku obrad punktu pn. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu komisji konkursowej powołanej do 

przeprowadzenie konkursu na stanowisko Zastępcy Dyrektora ds. Lecznictwa Szpitalnego 

Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu. Projekt znajduje się w systemie e-radni i został 

zaopiniowany przez Komisję Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego na dzisiejszym 

posiedzeniu – za zgodą Sejmiku ten punkt wprowadzono w miejsce punktu nr 27. 

Dodanie dodatkowego punktu zostało uwzględnione głosami: 

za: 32, 
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przeciw: 0,  

wstrzymujących: 3.  

 

PORZĄDEK OBRAD 

LII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

24 kwietnia 2023 r. godz. 1200 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych w Poznaniu, Lesznie, Kaliszu, 

Koninie i Pile. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/949/22 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2023 rok.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  Nr XLVIII/948/22 Sejmiku  Województwa 

Wielkopolskiego  z  dnia  19  grudnia  2022  r.  w  sprawie:  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

Województwa Wielkopolskiego na 2023 rok i lata następne.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji na wielkopolskim rynku pracy i realizacji zadań w 

zakresie polityki rynku pracy w 2022 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które w 2023 roku przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane samorządowi 

województwa.   

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Borek Wielkopolski - organizatorowi Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Leonowie.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Lisków - organizatorowi Zakładu Aktywności 

Zawodowej w Swobodzie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Mieścisko - organizatorowi Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Gołaszewie.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Żerków - organizatorowi Zakładu Aktywności 

Zawodowej w Żerkowie.  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Wielkopolskie Powiatowi Ostrzeszowskiemu - organizatorowi 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Książenicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia zadania własnego Miastu i Gminie Skoki.  

15. Sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji projektu „Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze działalności pożytku 

publicznego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze działalności pożytku 

publicznego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej na zadania inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane 

przez wielkopolskie jednostki samorządu terytorialnego w 2023 roku w ramach Programu 

Lekkoatletycznego (dział 926 "Kultura Fizyczna").  

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej Miastu i Gminie Szamotuły na zadanie remontowe z zakresu infrastruktury 

sportowej, realizowane w roku 2023 w ramach szóstej edycji Programu "Szatnia na Medal" (Dział 

926 „Kultura Fizyczna”).  

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej Gminie Trzemeszno (dział 630 "Turystyka"). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Wielkopolskiego.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Miejskiej Wągrowiec zarządzania drogami 

wojewódzkimi nr 190 i 241 na terenie Miasta Wągrowca w zakresie bieżącego utrzymania 

czystości. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy 

Wielkopolskim Centrum Medycyny Pracy w Poznaniu.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu w Poznaniu. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wielkopolskiemu Centrum Medycyny Pracy.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawicieli podmiotu tworzącego do składu 

komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Zastępcy 

Dyrektora ds. Administracyjno - Eksploatacyjnych w Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej 

nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu.  
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26. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 

komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Ordynatora 

Oddziału Radioterapii i Onkologii Ginekologicznej w Wielkopolskim Centrum Onkologii im. Marii 

Skłodowskiej – Curie w Poznaniu.  

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 

komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenie konkursu na stanowisko Zastępcy Dyrektora 

ds. Lecznictwa Szpitalnego Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o ustanowienie Parku Krajobrazowego 

Poznańskich Klinów Zieleni.  

29. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia przez Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego uchwały intencjonalnej w obronie dobrego imienia św. Jana Pawła II.  

30. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Radny Adam Bogrycewicz wspomniał, że miesiąc temu Sesja została zwołana w trybie 

zdalnym ze względu na awarię sufitu w Sali Sesyjnej. Radny zapytał czy pracownicy obsługujący Sesję 

są bezpieczni, czy wszystko zostało dobrze sprawdzone? Radny zauważył rozciągnięte płótno na 

suficie, które może się nagrzewać od lamp. Zapytał czy spełnione są warunki przeciwpożarowe? 

Przewodnicząca Małgorzata Waszak-Klepka odpowiedziała, że uzyskała informację, iż sala jest 

bezpieczna, stąd decyzja o zorganizowaniu posiedzenia w formie stacjonarnej. Radny Marek Sowa 

zapytał, czy posiadamy jakieś dokumenty, ekspertyzy mówiące o tym, że sala jest bezpieczna? Głos 

w dyskusji zabrał Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego Wojciech Jankowiak.  Wyjaśnił, że 

sufit został zdemontowany i pozostały tylko płyty zawierające oświetlenie. Jest lżejszy o ponad dwie 

tony. Zgodnie z oceną Instytutu Budownictwa jest to bezpieczne. Rozwieszony materiał posiada 

określony certyfikat palności. Jest dopuszczony przez straż pożarną i w pełni bezpieczny.  

 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Sekretarzami obrad zostali wybrani przy głosach:  

za: 34,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 1.  
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Radni: Mirosława Rutkowska-Krupka oraz Łucja Zielińska. 

 

Radny Henryk Szopiński po zgłoszeniu na sekretarza obrad Radną Mirosławę Rutkowską-

Krupkę zaprosił wszystkich obecnych na sali do zobaczenia wystawy, którą przygotowało Muzeum 

Okręgowe w Lesznie. Samorząd Województwa na potrzeby tego muzeum zakupił starą octownię 

w Lesznie. Został rozpisany konkurs na projekt architektoniczny na projekt funkcjonalno-użytkowy. 

W holu można zobaczyć przesłane prace. Jest też obecna Dyrektor Muzeum Okręgowego w Lesznie, 

która odpowie na ewentualne pytania. 

 

Ad. 4. Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych w Poznaniu, Lesznie, 

Kaliszu, Koninie i Pile. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/949/22 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2023 rok.   

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 25,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 10.  

Uchwała nr LII/1022/23 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  Nr XLVIII/948/22 Sejmiku  Województwa 

Wielkopolskiego  z  dnia  19  grudnia  2022  r.  w  sprawie:  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

Województwa Wielkopolskiego na 2023 rok i lata następne. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092540_uchwaalii102223.pdf
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Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 25,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 11.  

Uchwała nr LII/1023/23 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji na wielkopolskim rynku pracy i realizacji zadań 

w zakresie polityki rynku pracy w 2022 roku. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1024/23 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które w 2023 roku przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane samorządowi 

województwa. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Zwróciła także uwagę, że Wojewódzka Rada Społeczna do 

Spraw Osób Niepełnosprawnych przy Marszałku Województwa Wielkopolskiego uchwałą nr I/2023 

z dnia 20 kwietnia 2023 r. wydała opinię pozytywną odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia 

zadań, na które w 2023 roku przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092540_uchwaalii102323.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092541_uchwaalii102423.pdf
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Niepełnosprawnych przekazane samorządowi województwa. Przewodnicząca nadmieniła, że  w § 1 

ust. 1 punkt 1 przywołana jest ustawa Prawo budowalne, która aktualnie posiada tekst jednolity w 

Dzienniku Ustaw z 2023 roku poz. 682 i poprosiła o procedowanie uchwały z taką zmianą.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1025/23 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Borek Wielkopolski - organizatorowi 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1026/23 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Lisków - organizatorowi Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Swobodzie. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092541_uchwaalii102523.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092542_uchwaalii102623.pdf
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Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1027/23 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Mieścisko - organizatorowi Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1028/23 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Żerków - organizatorowi Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Żerkowie. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092542_uchwaalii102723.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092542_uchwaalii102823.pdf
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Uchwała nr LII/1029/23 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Powiatowi Ostrzeszowskiemu - organizatorowi 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Książenicach. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1030/23 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia zadania własnego Miastu i Gminie Skoki.

 Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1031/23 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 15. Sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji projektu „Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092543_uchwaalii102923.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092543_uchwaalii103023.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092544_uchwaalii103123.pdf
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pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze działalności pożytku 

publicznego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji”. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów 

aktów prawa miejscowego z Wielkopolską Radą Działalności Pożytku Publicznego lub 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze 

działalności pożytku publicznego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na zadania inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej, 

realizowane przez wielkopolskie jednostki samorządu terytorialnego w 2023 roku w ramach 

Programu Lekkoatletycznego (dział 926 "Kultura Fizyczna"). 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1032/23 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu i Gminie Szamotuły na zadanie remontowe z zakresu 

infrastruktury sportowej, realizowane w roku 2023 w ramach szóstej edycji Programu "Szatnia na 

Medal" (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092544_uchwaalii103223.pdf
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Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1033/23 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Trzemeszno (dział 630 "Turystyka"). 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1034/23 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1035/23 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092545_uchwaalii103323.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092545_uchwaalii103423.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092545_uchwaalii103523.pdf
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Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Miejskiej Wągrowiec zarządzania 

drogami wojewódzkimi nr 190 i 241 na terenie Miasta Wągrowca w zakresie bieżącego utrzymania 

czystości. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1036/23 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wielkopolskim Centrum Medycyny Pracy w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1037/23 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092546_uchwaalii103623.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092546_uchwaalii103723.pdf
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Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1038/23 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wielkopolskiemu Centrum Medycyny Pracy. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1039/23 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawicieli podmiotu tworzącego do składu 

komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Zastępcy Dyrektora 

ds. Administracyjno - Eksploatacyjnych w Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką 

i Dzieckiem w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr LII/1040/23 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092547_uchwaalii103823.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092547_uchwaalii103923.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092547_uchwaalii104023.pdf
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Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 

komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Ordynatora 

Oddziału Radioterapii i Onkologii Ginekologicznej w Wielkopolskim Centrum Onkologii im. Marii 

Skłodowskiej – Curie w Poznaniu.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1041/23 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 27. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 

komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenie konkursu na stanowisko Zastępcy Dyrektora 

ds. Lecznictwa Szpitalnego Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LII/1042/23 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 28. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o ustanowienie Parku Krajobrazowego 

Poznańskich Klinów Zieleni.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092548_uchwaalii104123.pdfhttps:/bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092540_uchwaalii102223.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092548_uchwaalii104223.pdf
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Radny Zbigniew Czerwiński zaznaczył, że kwestia klinów napowietrzających jest bardzo 

istotna. Sprawa ich zabudowywania jest poruszana od wielu lat. Mówca chętnie poparłby tę uchwałę, 

gdyby w uzasadnieniu dodano jedno zdanie: Sejmik Województwa Wielkopolskiego dostrzega wagę 

problemu zgłoszonego przez wnioskodawcę, dlatego we współpracy z samorządami Miasta Poznania 

i gmin wokół miasta, podejmie działania w celu ustalenia adekwatnych form ochrony przyrody na 

wskazanych obszarach. Jak wskazuje wnioskodawca nie jest to problem samego miasta, ale czasami 

także działania lex deweloper w okolicznych gminach. Mieszkańcy Miasta Poznania i powiatu to ¼ 

członków Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, dlatego dobrze byłoby się tą sprawa zająć. Być 

może zaangażowanie Sejmiku Województwa Wielkopolskiego ułatwi działania mające na celu 

ochronę tych terenów. Radny przyznał, że forma zaproponowana przez wnioskodawcę jest 

nieadekwatna, natomiast problem jest istotny. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski odpowiedział, że jest to cenny obszar, który warto objąć 

jakąś forma ochrony. Nie spełnia podstawowej zasady dla powstania parku krajobrazowego, 

natomiast są przesłanki, aby ocenić to jako zespół przyrodniczo-krajobrazowy lub użytek ekologiczny. 

Dla takich form ochrony zespół parków krajobrazowych wyraziłby opinie pozytywną. Mówca wyraził 

chęć spotkania z wnioskodawcą i Komisją Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zaproszeni 

zostaliby także przedstawiciele parków krajobrazowych, aby mogli wyrazić swoją opinię. Na koniec 

Członek Zarządu zaznaczył, że na dziś aktualne uzasadnienie do uchwały jest wystarczające.  

Radny Zbigniew Czerwiński w oparciu o słowa przedmówcy, który zgadza się na podjęcie 

takich działań, stwierdził, że zaproponowane przez mówcę uzupełnienie uzasadnienia byłoby 

docenieniem obywatela, który wskazuje istotny problem i mimo odrzucenia zaproponowanej przez 

niego formy ochrony, wskazujemy, że będziemy te działania kontynuować, ponieważ problem jest 

istotny. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski poprosił o pozostawienie uzasadnienia w pierwotnej 

wersji. Jest ono wystarczające i nie zamyka dalszej możliwości procedowania tego zagadnienia. 

Radny Zbigniewa Czerwińskiego złożył poprawkę w powyższym brzmieniu – poprawka nie 

uzyskała większości głosów za: 

za: 13 

przeciw: 23  

wstrzymujących się: 0 
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Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 25,  

przeciw: 3,  

wstrzymujących: 8.  

Uchwała nr LII/1043/23 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 29. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia przez Sejmik 

Województwa Wielkopolskiego uchwały intencjonalnej w obronie dobrego imienia św. Jana Pawła 

II. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Zbigniew Czerwiński nie zgodził się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Mówca uważa, że jest to istotna sprawa. Zbliża się 40 rocznica wizyty Świętego Jana Pawła II 

w Poznaniu, a 44 lata od jego wizyty w Gnieźnie. W czasie tych pielgrzymek dokonały się rzeczy 

wielkie. Radny ma najbardziej osobiste wspomnienia z roku 1983, kiedy 20 czerwca na Błoniach na 

Łęgach Dębińskich zebrało się od 700 tys. do 1 mln osób.  Mówca miał przyjemność być członkiem 

straży papieskiej. Dzięki obecności Świętego Jana Pawła II tam była wolna Polska. Dla jego pokolenia 

Święty Jan Paweł II jest jak Mojżesz dla Żydów. Był to człowiek, który wpłynął na osobiste wybory 

Radnego i setek tysięcy innych ludzi. Byłoby rzeczą słuszną przyjąć ten projekt uchwały o co poprosił 

na koniec radny. 

Radny Marek Sowa powiedział, że był na obu pielgrzymkach papieża zarówno w Poznaniu, jak 

i w Gnieźnie. Było to miejsce, gdzie ludzie czuli się wolni. Poparł także oświadczenie przedmówcy. 

Radna Agnieszka Grzechowiak stwierdziła, że tego typu stanowiska mają za zadanie dzielić. 

Na wierzących i niewierzących. Na tych, którzy współczują ofiarom i respektują polskie prawo i na 

tych, których wyobrażenie o danej osobie ten ogląd przesłania. Radna jest przeciwna przyjęciu 

omawianego stanowiska. 

Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że dzięki Świętemu Janowi Pawłowi II, który zmienił świat 

i oblicze ziemi mamy prawo do różnych opinii. Możemy korzystać z wolności. W jej ramach wyrażane 

są opinie bliskie mówcy, jak Radnego Zbigniewa Czerwińskiego, czy Marka Sowy, ale też pojawiają się 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092549_uchwaalii104323.pdf
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opinie takie jak radnej Agnieszki Grzechowiak. Opinia ta jest dla radnego niezrozumiała. Jest 

przerażony, że można wyciągać wnioski o jakimkolwiek dzieleniu, gdy jest mowa o Janie Pawle II. 

Radny jest z innego pokolenia niż przedmówcy, jednak do młodych nawoływał, że mają od siebie 

wymagać, że każdy ma w swoim życiu swoje Westerplatte. Jego myśli są z nami obecne cały czas. 

Działalność Jana Pawła II, czy wcześniej Karola Wojtyły na terenach Wielkopolski sięga lat 50 

ubiegłego wieku. Był otwarty i prowadził kościół w kierunku ekumenicznym. Z uwagi na wielkość 

i dokonania Jana Pawła II radny nie jest wstanie zrozumieć opinii o dzieleniu, która została tutaj 

sformułowana. To, że jesteśmy w tym miejscu, że mamy demokrację, wolność słowa, że możemy się 

różnić zawdzięczamy Janowi Pawłowi II. Radny nie ma pojęcia o jakich ofiarach mówi Radna. Na 

koniec mówca podziękował osobom, które wniosły projekt tej uchwały. 

Radny Henryk Szopiński zgadza się z większością stwierdzeń przedmówców. Sam także 

doświadczył obecności Jana Pawła II w swoim życiu. Zwrócił natomiast uwagę, że ma być głosowana 

uchwała w sprawie obrony dobrego imienia, a przecież nikt na tej Sali nie atakuje Jana Pawła II. 

W przestrzeni publicznej jest to bardzo rzadkie zjawisko. Zdaniem mówcy Święty Jan Paweł II broni 

się sam i nie wymaga dodatkowej obrany. Jego zasługi są doskonale znane.  

Radna Agnieszka Grzechowiak odniosła się do wypowiedzi Radnego Zbigniewa 

Czerwińskiego, który przyznał, że Jan Paweł II miał wielki wpływ na jego życie i innych wielu osób. 

Dodała też, że miał wpływ na losy osób, które zostały skrzywdzone przez kościół. Mówczy jest po 

stronie osób skrzywdzonych przez księży pedofilii oraz za podstawową zasada prawa, czyli 

nieuchronnością kary. Zapytała retorycznie przed kim ma być broniony Jan Paweł II. 

Radny Jerzy Lechnerowski sądzi, że nikt nie podważa wielkości i świętości Jana Pawła II. Film, 

który ukazał się w telewizji spowodował niepotrzebną dyskusje medialną. Pamięć o Janie Pawle II 

wykorzystywana jest instrumentalnie do celów politycznych. Jego autorytet i świętość bronią się 

same. Nie potrzeba w tym temacie żadnej uchwały, ani stanowiska. Na zakończenie Radny stwierdził, 

że popiera uchwałę nieuwzględniającą petycję. 

Radny Zbigniew Czerwiński zauważył, że były już podejmowane uchwały, które nie odnosiły 

się do zadań własnych województwa. Jest to petycja wystosowana przez grupę obywateli, którzy na 

kanwie ostatnich wydarzeń podjęły taką inicjatywę. Nawoływano chociażby do burzenia pomników 

Jana Pawła II. Ktoś to zainicjował w celu zdezawuowania postaci, która miała fundamentalny wpływ 

na kształt Polski. Bez tej postaci formy oporu władz komunistycznych byłyby dużo bardziej ostre. Cały 
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proces wychodzenia z komunizmu wyglądałby zupełnie inaczej. Mówca wspomniał, że jego obydwu 

dziadków zabili bolszewicy tzw. przyjaźń polsko-radziecką mamy wypisaną na swojej skórze. Dzięki 

Janowi Pawłowi II to co się wydarzyło w 1989 roku miało taki pokojowy charakter. Bez jego nauczania 

wyglądałoby to inaczej. Nawet osoby, które w tym czasie kolaborowały ze związkiem sowieckim, 

wspierały władzę, mają mu mnóstwo do zawdzięczenia, ponieważ uczył przebaczania. Teraz jest tak 

jakby Radny miał oskarżać Radnego Adama Cukra za to, że siedział na Młyńskiej w 1982 roku, 

ponieważ był wtedy w PZPR. W związku z tym stwierdził, ze Radna Agnieszka Grzechowiak powinna 

przemyśleć swoje postępowanie. Na koniec mówca wyraził nadzieję, że uchwała zostanie przyjęta. 

Radny Czesław Cieślak zacytował przysłowie: o nieobecnych winniśmy mówić dobrze, albo 

wcale. Jan Paweł II nie może w żaden sposób odnieść się do ataków na jego osobę. Radny zastanawia 

się czemu ma służyć atak na Świętego Jana Pawła II. Wiele zrobił dla świata. To świat ogłosił go 

świętym. Radny bał się przed dyskusją, że znowu zaczniemy się dzielić. Zapytał retorycznie czy 

doniesienia komunistycznej służby ubeckiej, które pisali na różne osoby mogą być dzisiaj traktowane 

jako dowód. 

Radny Adam Cukier przypomniał, że 85 lat temu w kwietniu 1938 roku Prezydent Ignacy 

Mościcki podpisał ustawę o ochronie imienia Józefa Piłsudskiego. Były tam nawet zapisane kary do 

5 lat więzienia. Mówca zauważył, że postać ta sama się obroniła i nie potrzeba było żadnej ustawy. 

Dokładnie tak samo jest w tym przypadku. Przyznał też, że Jan Paweł II był wielkim człowiekiem. Jak 

każdy z nas miał słabości. Zauważył, że Radny Zbigniew Czerwiński wypomina mówcy przynależność 

do PZPR, ale sam nie będzie mu wypominał gdzie był i co robił. 

Radny Marek Sowa przyznał rację, że Święty Jan Paweł II sam się obroni. Natomiast ataki na 

jego osobę w przestrzeni publicznej są faktem. Mówca wspomniał audycje w TVN, artykuły w Gazecie 

Wyborczej, profanację pomników, czy ataki na kościoły. Stwierdził, że muzułmanie załatwiają takie 

sprawy zupełnie inaczej i wtedy takich ataków by nie było. Natomiast chrześcijanie nie nawołują do 

takich rozwiązań, tylko teraz radny chce podjąć uchwałę i podziękować w ten sposób Janowi Pawłowi 

II.  

Radny Adam Bogrycewicz stwierdził, że strasznie się stało, iż pewna zagraniczna telewizja 

nadająca w języku polskim przygotowała szkalujący, haniebny, fałszywy materiał oparty na 

doniesieniach służby bezpieczeństwa. Padały głosy, że Jan Paweł II obroni się sam. Radny natomiast 

uważa, że jesteśmy winni pamięci naszej tożsamości tę obronę. Potrzebujemy autorytetów, które nas 
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konstytuują i jednoczą. Radny uznał, że zawsze powinniśmy bronić prawdy, słabszych oraz tego, co 

uznajemy za dobre. Dziedzictwo Jana Pawła II jest ogromne i jesteśmy mu winni te obronę. Na koniec 

mówca zacytował dla Radnej Agnieszki Grzechowiak linijkę z listu do Rzymian, rozdział 12: nie daj się 

zwyciężyć złu, ale zło dobrem zwyciężaj. 

Marszałek Marek Woźniak stwierdził, że trochę mijamy się z intencję tego nad czym 

procedujemy. Zwrócił uwagę na intencję tej petycji. Zacytował uzasadnienie: wyżej wskazany projekt 

uchwały intencjonalnej stanowi w zasadzie powtórzenie tekstu uchwały Sejmu RP z 9 marca br. 

Niemniej wszystkie Sejmiki Wojewódzkie w 2022 roku, w tym Sejmik Województwa Wielkopolskiego 

postanowiły odrzucić petycje Zjednoczenia Chrześcijańskich Rodzin, w sprawie wprowadzenia 

w danym województwie karty praw rodziny Jana Pawła II. Udzielone wówczas faktyczne przyzwolenie 

na odrzucenie nauki społecznej naszego wielkiego rodaka stało się pra przyczyną obecnych ataków 

na najwybitniejszego Polaka XX wieku. Dajmy zatem szansę Sejmikowi Województwa 

Wielkopolskiego na naprawę błędu z roku 2022 poprzez przyjęcie uchwały intencjonalnej w obronie 

Jana Pawła II. Widząc wielkie zagrożenie, którego doświadcza kościół i jego wierni w postaci kolejnej 

odsłony, neomarksizmu zmierzającej do przekierunkowania świata wartości poprzez rewolucje 

obyczajową i światopoglądową. W 2002 roku kardynał Ratzinger… Wnioskodawca chce tą uchwałą 

dać Sejmikowi szansę na naprawę błędu z 2022 roku. Marszałek zaznaczył, że nie ma różnicy w ocenie 

osoby Jana Pawła II. Jet to osoba świętego, którego zasług, zwłaszcza dla obrony wolnego świata, nikt 

nie kwestionuje. Nie ma tu żadnego sporu. Natomiast pojawia się pytanie czy głowa kościoła 

wiedziała, czy nie o tym co się w tym kościele dzieje. Czasami szef nie wie wszystkiego. Mówca 

przyznał, że sam czasami dowiaduje się ostatni o tym co dzieje się w urzędzie. Pedofilia w kościele 

jest faktem. To, że ofiary często były bagatelizowane, pomijane, spychane na margines jest faktem. 

Wiele osób jak najlepiej życzących Janowi Pawłowi II, odczuwających jego obecność na świecie 

i opłakujących jego odejście, do których zalicza się sam Marszałek, zadają sobie pytanie gdzie jest 

prawda i czy ktoś kiedykolwiek ją wyjaśni. Czy to był brak wiedzy, czy milczące przyzwolenie, czy były 

jakieś inne argumenty. Ci którzy będą chcieli to uczciwie wyjaśnić powinni mieć do tego prawo. 

Zdaniem Marszałka należy abstrahować od świętości Jana Pawła II w kwestii ustalenia faktów w 

pewnych sprawach. Nie należy tego oceniać jako szkalowanie. Prawo i Sprawiedliwość chciałoby 

zapisać Jana Pawła II do PiS i uznać go za swojego patrona i tym samym wszystkich innych 

zdyskredytować. Temu właśnie miałoby służyć podjęcie tej uchwały. Ci głosujący za będą za Janem 

Pawłem II, a ci będący przeciw to będą przeciwko Janowi Pawłowi II. Ma to spowodować uzyskanie 
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korzyści wyborczej na swoja korzyść. Na to nie można się zgodzić. Wszelkie akty wandalizmu wobec 

pomników, czy kościołów mówca potępił. Są to ekstremizmy występujące po obu stronach. 

Marszałek nawiązał również do wypowiedzi Radnego Adama Bogrycewicza. Podobno narodowa, 

podobno publiczna telewizja wykorzystała materiały aparatu przemocy PRL do zdyskredytowania 

wielkiego Polaka Lecha Wałęsy. W oparciu o takiej samej wartości materiały, tej samej służby, które 

były tworzone często po to, aby kompromitować ludzi, starano się i w pewnym sensie to się 

w niektórych głowach udało zrobić, czyli zdyskredytować wkład Lecha Wałęsy w wolność 

i Solidarność. Lech Wałęsa jest gumkowany przez przedstawicieli rządzącej większości w wielu 

publikacjach, przekazach medialnych, czy publicznych. Jest to oparte na takich samych materiałach, 

o takiej samej wartości jak w przypadku Jana Pawła II. Należy się zdecydować, czy te materiały maja 

jakiekolwiek znaczenie, czy nie. Jest to zadanie dla historyków i badaczy, którzy robią to w dobrych 

intencjach, a nie złych. Albo jest nauka, albo jest manipulacja. Marszałek biorąc pod uwagę 

uzasadnienie, które przeczytał, nie chciałby aby dać sobie teraz szanse na naprawę błędu z roku 2022, 

do czego nawołują autorzy petycji. Nie popełniono wtedy żadnego błędu. Wszystkie Sejmiki odrzuciły 

kartę praw rodzin, uznając ją za dyskryminującą. Nie ma to wiele wspólnego z obrona świętości Jana 

Pawła II. Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23,  

przeciw: 12,  

wstrzymujących: 2.  

Uchwała nr LII/1044/23 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 30. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

 

Ad. 31. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelację W sprawie pozostawienia 2 mln zł na 

modernizacje drogi wojewódzkiej na terenie powiatu złotowskiego. Zwrócił się także ustnie 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829487/pliki/20230427092549_uchwaalii104423.pdf
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---638


23 

 
 

o odmalowanie znaków poziomych na drogach wojewódzkich (np. przejścia dla pieszych 

w Trzciance). 

Radna Tatiana Sokołowska skierowała interpelację dotyczącą XXXI Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w 2025 roku.  

Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego Jacek Bogusławski zapowiedział, że udzieli 

szczegółowej odpowiedzi pisemnie. Podkreślił, że temat jest bardzo ważny i rozpoczynają się 

przygotowania do wydarzenia.  

Radny Łukasz Grabowski złożył 3 zapytani: 

 zapytanie w sprawie dofinansowywania z budżetu Województwa Wielkopolskiego 

podnoszenia swoich kwalifikacji przez pracowników Urzędu Marszałkowskiego 

i jednostek/instytucji Samorządu Województwa Wielkopolskiego, 

 zapytanie dotyczące wystąpienia na drogę sądową przeciw Radnemu Miasta Gniezna 

za domniemane zniesławienie i pomówienie kierownictwa Teatru im. Aleksandra 

Fredry w Gnieźnie, 

 zapytanie w sprawie posiedzenia władz statutowych partii politycznych 

w jednostkach/instytucjach Samorządu Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie w sprawie wsparcia renowacji zabytkowego kościoła 

w Oporowie. 

Radny Marek Gola skierował interpelację dotyczącą oświetlenia drogowego, ulicznego (nie 

chodzi o sygnalizację świetlną) na skrzyżowaniu DW 432 z drogą powiatową 2480P w miejscowości 

Luciny (gmina Śrem, powiat śremski). 

Radna Łucja Zielińska złożyła zapytanie w sprawie uzupełnienia informacji dotyczącej 

doradców metodycznych oraz zapytanie w sprawie „Strategii rozwoju edukacji Województwa 

Wielkopolskiego”. 

Radny Jerzy Lechnerowski skierował interpelację W sprawie budowy ścieżki rowerowej 

wzdłuż drogi wojewódzkiej 434 łączącej miejscowość Nagradowice z miejscowością Szczodrzykowo. 

Radny złożył także interpelację dotyczącą remontu drogi wojewódzkiej 434 na odcinkach od 

Kleszczewa do Nagradowic oraz od skrzyżowania z drogą powiatową 2477P do przejazdu kolejowego 

w Szczodrzykowie. 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---637
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---642
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---644
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---643
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---647
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---641
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---645
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---646
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---640
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---639
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Radna Ewa Panowicz złożyła interpelację w sprawie wprowadzenia polityki zdrowotnej 

w zakresie profilaktyki zdrowotnej zaburzeń psychicznych, w tym depresji oraz zapobiegania 

samobójstwom dla dzieci i młodzieży na terenie Województwa Wielkopolskiego oraz interpelację 

dotyczącą wprowadzenia działań edukacyjnych do szkół podstawowych i ponadpodstawowych 

mających za zadanie dostarczyć rodzicom i nauczycielom narzędzia, by pomóc nastolatkom 

w sprawach, z którymi mierzą się nie tylko w szkole, ale i w internecie. 

Radny Jan Grzesiek wystosował zapytanie w sprawie przyczyn odmowy wydania opinii do 

uwarunkowań środowiskowych w związku z planowaną budową ferm drobiu w miejscowości 

Niedźwiady gmina Jaraczewo. 

Radny Czesław Cieślak 600-lecie lokacji miasta Dąbie. Burmistrz Gminy Dąbie złożył wniosek 

do Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego z prośbą o rozszerzenie planów dotyczących 

modernizacji drogi wojewódzkiej 473. Jest to centrum miasta, a przy drodze znajdują się 

najważniejsze instytucje gminne. Mówca zaapelował do Zarządu Województwa Wielkopolskiego 

o wsparcie w tym zakresie. 

Radna Zofia Szalczyk poprosiła o minutę ciszy dla uczczenia św. p. Joanny Król-Trąbki, Radnej 

Województwa Wielkopolskiego, która zmarła rok temu. 

 

Ad 32.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka zamknęła LII Sesję Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

Protokół sporządzili: 

Patryk Szczechowiak 

Małgorzata Ziarnek 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---636
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---635
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---650

